

**ALL
YOU
CAN
DO**

Project Introduction

WiSe 24-25

**Would you like to volunteer alongside your studies,
but don't know which projects are right for you?**

**Du hast Lust dich neben dem Studium ehrenamtlich zu
engagieren, aber weißt nicht welches Projekt dir am
besten passt?**



**Swipe to the left to learn more about
our projects in this WiSe.**

Project 1

Mentoring foreign professionals

Offer specific support to fellow immigrant academics in same or similar subject areas. Good German command required. Meet twice a week for 3 months with a mentee.

Mentoring ausländische Fachkräfte

Unterstützung für zugewanderte Akademiker im gleichen oder einem ähnlichen Fachgebiet. Gute Deutschkenntnisse werden vorausgesetzt. Treffen Sie sich mit einem Mentee zweimal pro Woche für 3 Monate.

Project 2

Podcast "Emerenz"

Gain journalistic experience and creatively collaborate with them. German language skills required. Approx. 2hrs/week with 1 fixed appointment a month.

Podcast "Emerenz"

Komm zu Emerenz, um journalistische Erfahrungen zu sammeln und kreativ mitzuarbeiten. Deutschkenntnisse werden vorausgesetzt. Ca. 2 Std./Woche mit einem festen Termin pro Monat.



Project 3

Bilingual Reading Aloud in Kindergarten

Knowledge in Croatian, Russian, German, and other languages required. One-time 2-3 hrs of reading aloud per week.

Zweisprachig Vorlesen im Kindergarten

Kenntnisse in Kroatisch, Russisch, Deutsch und anderen Sprachen erforderlich. Einmalig 2-3 Stunden Vorlesen pro Woche.

Project 4

Repair Café

You should enjoy teamwork, DIY, manual work or repairs. English and/or German language is a plus. Volunteer for 4 hrs/month.

Selbstwerkstatt

Du solltest Spaß an Handwerk und Reparaturen haben. Englisch- und/oder Deutschkenntnisse sind von Vorteil. Die freiwillige Mitarbeit beträgt 4 Stunden pro Monat.



Project 5



Family Café

Support the Passau Child Protection Association's family café. German and/or English knowledge is ideal. Working time is once a week.

Familiencafé

Du hilfst dem Familiencafé des Kinderschutzbundes Passau. Es wäre super, wenn du Deutsch- und/oder Englischkenntnisse hast. Du arbeitest einmal pro Woche.

Project 6

Teaching German

Teach a German course at levels A1 - A2 once a week. Empathy to teach and good German knowledge are requirements. Work 2 hrs/week.

Deutsch unterrichten

Sie unterrichten einmal pro Woche einen Deutschkurs auf dem Niveau A1 - A2. Einfühlungsvermögen und gute Deutschkenntnisse werden vorausgesetzt. Die Arbeitszeit beträgt 2 Std./Woche.



Project 7

Social Media at himmelblau e.V.

Looking for social media experts to manage and actively help shape the social media channels of himmelblau e.V.. Knowledge of German and Canva skills are an advantage. Flexible working hour, 2 hrs/week.

Social Media at himmelblau e.V.

Wir suchen Social Media Experten, die die Social Media Kanäle von himmelblau e.V. betreuen und aktiv mitgestalten. Deutsch- und Canva-Kenntnisse sind von Vorteil. Arbeitszeiten im Umfang von 2 Stunden pro Woche.

Project 8

World Wide Charity Winter Market

Plan and organize the winter Christmas festival. Commitment and willingness for this project are a must. Weekly meetings of 2-4 hrs/week.

World Wide Charity Winter Market

Planung und Organisation der Weihnachtsfeier im Winter. Engagement und Einsatzbereitschaft für dieses Projekt werden vorausgesetzt. Wöchentliche Treffen von 2-4 Stunden/Woche.



ALL
YOU
CAN
DO

Project 9

We Are Passau

Create content for the intercultural Instagram-Account WE ARE PASSAU. Experience with Canva, content creation, post-production desirable. Working time 2 hrs/week

We Are Passau

Erstellung von Inhalten für den interkulturellen Instagram Account WE ARE PASSAU. Erfahrung mit Canva, Content-Erstellung, Postproduktion wünschenswert. Arbeitszeit beträgt 2 Stunden/Woche

Project 10

Cultural evening

Organize 3 cultural evenings per semester. You must have interest in integrative and intercultural topics. Working time is 10 hrs/month

Kulturabend

Du organisierst drei Kulturabende pro Semester. Du solltest Interesse an integrativen und interkulturellen Themen haben. Die Arbeitszeit beträgt 10 Stunden pro Monat.



Project 11

Chat play & cook with senior citizens

Talk, play, cook and bake with senior citizens in a retirement home. You must have reliability and empathy towards senior citizens. Working time is 5 hrs/month.

Ratschen, Spielen & Kochen mit Senioren

Du bist dafür zuständig, mit Senioren in einem Altenheim zu reden, zu spielen, zu kochen und zu backen. Du solltest zuverlässig sein und ein gutes Händchen für Senioren haben. Die Arbeitszeit beträgt fünf Stunden pro Monat.

Project 12

Podcast Team

Be part of the Editorial team of the podcast „WakeUP! Futter fürs Hirn“. Very good German knowledge and social media skills are a must. Working time is 10 hrs/month.

Podcast Team

Mach mit bei der Redaktion des Podcasts "WakeUP! Futter fürs Hirn". Du solltest sehr gute Deutschkenntnisse und Social-Media-Skills mitbringen. Du solltest pro Monat etwa 10 Stunden arbeiten.



Project 13

ALL
YOU
CAN
DO

Solidary Bread

Bake bread and biscuits together twice a month and donate them to the Passau food bank or the railway station mission. You must have interest in integrative and intercultural topics. Working time is 10 hrs/month.

Solidary Bread

Du backst zweimal im Monat gemeinsam Brot und Kekse und spendest sie an die Passauer Tafel oder die Bahnhofsmision. Du solltest dich für integrative und interkulturelle Themen interessieren. Der Arbeitsaufwand beträgt etwa 10 Stunden pro Monat.

Project 14

Help with AIDS counseling

You support labeling information on condoms and with the different info booths. Knowledge in German and/or English is ideal. Working time is flexible, around 2 weeks/semester.

Hilfe bei der Aidsberatung Passau

Du unterstützt uns bei der Kennzeichnung von Informationen über Kondome und bei den verschiedenen Infoständen.

Idealerweise hast du Kenntnisse in Deutsch und/oder Englisch. Die Arbeitszeiten sind flexibel, etwa zwei Wochen pro Semester.



Project 15ALL
YOU
CAN
DO

Senior Citizens meet Internationals

You support the preparation of the first information evening for senior citizens and internationals. You must register on PS: Interculturality and Practice in Stud.IP and attend the seminar. In order to receive ECTS points, you must write a project paper according to the requirements of the chair.

Senior Citizens meet Internationals

Du hilfst mit den ersten Informationsabend für Senioren und internationale Gäste vorzubereiten. Du musst dich selbstständig bei Stud.IP anmelden, und zwar für das Seminar "Interkulturalität und Praxis". Du bekommst ECTS-Punkte, wenn du eine Projektarbeit nach den Vorgaben des Lehrstuhls schreibst.

Project 16

How to survive Passau

Create videos and storytelling interviews. You must register to the Stud.IP PS: Interculturality and Practice and attend the seminar. In order to receive ECTS points, you must write a project paper according to the requirements of the chair.

How to survive Passau

Du solltest Videos und Storytelling-Interviews erstellen. Du musst dich für bei Stud.IP anmelden und das Seminar "Interkulturalität und Praxis" besuchen. Um ECTS-Punkte zu bekommen, musst du eine Projektarbeit nach den Vorgaben des Lehrstuhls schreiben.

REGISTRATION



27.09. - 20.10.2024



Registration-Link in Bio

